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ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

ΠΡΟΣ: 

  

Τον κ. Υπουργό Προστασίας του Πολίτη 

 

ΘΕΜΑ: «Θεσμική αναγνώριση, μισθολογική αναβάθμιση και βελτίωση 

συνθηκών εργασίας των εξωτερικών φρουρών των καταστημάτων 

κράτησης» 

 

  

Οι εξωτερικοί φρουροί των καταστημάτων κράτησης αποτελούν βασικό 

πυλώνα της σωφρονιστικής πολιτικής, αναλαμβάνοντας καίριες αποστολές που 

διασφαλίζουν την ασφάλεια των φυλακών και τη λειτουργική σταθερότητα του 

σωφρονιστικού συστήματος. Η ίδρυση της Υπηρεσίας Εξωτερικής Φρούρησης το 

1999 έπαιξε καθοριστικό ρόλο στην αποδέσμευση της Αστυνομίας από αυτά τα 

καθήκοντα, επιτρέποντάς της να επικεντρωθεί στην αστυνόμευση και την πρόληψη 

της εγκληματικότητας. 

Ωστόσο, μολονότι εκτελούν απαιτητικά και υψηλού κινδύνου καθήκοντα, 

όπως μεταγωγές και ένοπλες συνοδείες κρατουμένων, οι εξωτερικοί φρουροί 

στερούνται των ίδιων δικαιωμάτων και προνομίων που ισχύουν για τα υπόλοιπα 

Σώματα Ασφαλείας, με αποτέλεσμα να βρίσκονται σε θεσμικά και επαγγελματικά 

μειονεκτική θέση. 

Ειδικότερα, τα βασικά προβλήματα που αντιμετωπίζουν είναι: 

• Η μη ένταξή τους στα Σώματα Ασφαλείας, παρά το γεγονός ότι φέρουν 

οπλισμό και εκτελούν επικίνδυνες αποστολές. 
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• Η απουσία θεσμικής αναγνώρισης της επικινδυνότητας του επαγγέλματός 

τους, γεγονός που τους αποκλείει από επιδόματα και συνταξιοδοτικά 

προνόμια, όπως η μάχιμη πενταετία, η οποία ισχύει για αστυνομικούς, 

λιμενικούς και πυροσβέστες. 

• Οι χαμηλότερες αποδοχές σε σχέση με τους αστυνομικούς, παρόλο που 

εκτελούν εξίσου απαιτητικά και επικίνδυνα καθήκοντα. 

• Οι εξαντλητικές και συνεχόμενες βάρδιες χωρίς επαρκή χρόνο ανάπαυσης, 

με αποτέλεσμα την υπερκόπωση των εργαζομένων. 

• Οι καθυστερήσεις στις πληρωμές νυχτερινών βαρδιών και υπερωριών, που 

καταβάλλονται ανά εξάμηνο. 

• Η έλλειψη επαρκούς προσωπικού, με χαρακτηριστικό -αλλά ενδεικτικό της 

κατάστασης που επικρατεί σε όλα τα καταστήματα κράτησης- παράδειγμα 

το κατάστημα κράτησης Ελεώνα Θηβών, όπου από τις 65 προβλεπόμενες 

θέσεις υπηρετούν μόλις 45 εξωτερικοί φρουροί, αναλαμβάνοντας περίπου 

1.700 μεταγωγές ετησίως, γεγονός που έχει οδηγήσει σε συσσώρευση 550 

οφειλόμενων ρεπό. Συγχρόνως, λόγω της κατάργησης της εντοπιότητας στις 

προσλήψεις, αποσπάται προσωπικό, με αποτέλεσμα φυλάκια εξωτερικής 

φρούρησης να είναι υποστελεχωμένα έναντι άλλων. 

• Η χρήση ακατάλληλων οχημάτων για τις μεταγωγές, η οποία θέτει σε 

κίνδυνο τόσο το προσωπικό όσο και τους κρατούμενους. 

• Ο αποκλεισμός τους από τη χρήση στρατιωτικών νοσοκομείων ή αντίστοιχης 

ιατρικής περίθαλψης, παρά τη φύση της εργασίας τους. 

Επειδή, οι εξωτερικοί φρουροί εκτελούν επικίνδυνες αποστολές που σχετίζονται 

άμεσα με τη δημόσια ασφάλεια, αλλά δεν απολαμβάνουν τις ίδιες θεσμικές και 

μισθολογικές απολαβές με τους ένστολους των Σωμάτων Ασφαλείας, 

Επειδή, συναφώς, η ένταξή τους στα Σώματα Ασφαλείας και η αναγνώριση της 

επικινδυνότητας της εργασίας τους αποτελεί ένα διαχρονικό και δίκαιο αίτημα,  
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Επειδή, η έλλειψη προσωπικού επιβαρύνει υπέρμετρα τους ήδη υπηρετούντες, 

δημιουργώντας εξαντλητικά ωράρια και συσσώρευση οφειλόμενων ρεπό, 

Επειδή, η καθυστέρηση πληρωμών για νυχτερινές βάρδιες και υπερωρίες πλήττει 

οικονομικά τους εξωτερικούς φρουρούς ως εργαζομένους και υπονομεύει τη 

λειτουργικότητα της Υπηρεσίας, 

Επειδή, η χρήση ακατάλληλων οχημάτων για τις μεταγωγές εγκυμονεί σοβαρούς 

κινδύνους για την ασφάλεια προσωπικού και κρατουμένων, 

Επειδή, ως εκ της φύσεως της εργασίας τους, οι εξωτερικοί φρουροί θα έπρεπε να 

έχουν πρόσβαση σε ιατρική περίθαλψη στα Στρατιωτικά Νοσοκομεία,  ή σε 

αντίστοιχες υπηρεσίες Υγείας 

Ερωτάται ο κ. Υπουργός: 

1. Προτίθεται η Κυβέρνηση να αναγνωρίσει έμπρακτα και θεσμικά τον ρόλο 

και την αποστολή των εξωτερικών φρουρών, εντάσσοντάς τους τα Σώματα 

Ασφαλείας; 

2. Προτίθεται να νομοθετήσει τη μισθολογική εξίσωση με τους υπηρετούντες 

στα Σώματα Ασφαλείας και την αναγνώριση της επικινδυνότητας του 

επαγγέλματός τους; 

3. Ποια μέτρα προτίθεται να λάβει άμεσα για την κάλυψη των κενών θέσεων 

και την αποτροπή της υπερεργασίας; 

4. Με ποιον τρόπο προτίθεται να διασφαλίσει την έγκαιρη καταβολή των 

νυχτερινών και υπερωριακών αποδοχών; 

5. Προτίθεται και με ποιο χρονοδιάγραμμα να προβεί στην αντικατάσταση 

των απαρχαιωμένων μεταγωγικών οχημάτων; 

6. Προτίθεται η Κυβέρνηση  να παράσχει στους εξωτερικούς φρουρούς 

πρόσβαση σε Στρατιωτικά Νοσοκομεία ή ανάλογες υπηρεσίες υγείας; 
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Οι Ερωτώντες Βουλευτές 

Πούλου Παναγιού (Γιώτα) 

Χρηστίδου Ραλλία 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος – Χρήστος 

Μάλαμα Κυριακή 

Τζάκρη Θεοδώρα 

Δρ. Χουρδάκης Μιχαήλ 

 




